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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

  

 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2018. november 26. napján 

11:00 órakor megtartott  nyilvános üléséről. 

 

Helye:   Faluház Salföld. 

 

Jelen vannak:  

 

Fábián Gusztáv polgármester 

Mátraházi Zsuzsanna 

Kovács István képviselő  

 

Tanácskozási joggal jelen van:  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző 

 

Lakossági résztevő: 2 fő 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető 

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a testület teljes 

létszámban jelen van, így határozatképes. Javasolja a meghívó szerinti napirendek 

elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

82/2018. (XI. 26.) HATÁROZATA  

 

napirend elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2018. november 26-i ülés napirendjét az 

alábbi szerint elfogadja: 

 

1.) 2018. évi költségvetés módosítása  

2.) Szociális ellátások szabályozásáról szóló rendelet módosítása 

3.) 2019. évi munkaterv elfogadása 
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4.) 2019. évi belső ellenőrzési terv elfogadása  

5.) Háziorvosi tevékenység helyettesítéssel történő ellátására  

kötött vállalkozói szerződés módosítása  

6.) Rákóczi Szövetség támogatási kérelme 

7.) Tájékoztatás közművelődési feladatellátásról  

8.) Beerdősült területek felméréséről tájékoztatás  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ismerteti a lejárt határidejű határozatokról készült jelentést. 

Kérdezi, hogy ezzel kapcsolatosan van-e észrevétel. Megállapítja, hogy nincsen, javasolja 

elfogadásra a lejárt határidejű határozatokról készült jelentést.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

83/2018. (XI. 26.) HATÁROZATA  

 

jelentés elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról készült 

jelentést elfogadja.  

 

1.) 2018. évi költségvetés módosítása  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  az előterjesztés tartalmazza a költségvetés módosításának 

okát. Kérdezi, hogy ezzel kapcsolatosan van-e észrevétel, kérdés. 

Kovács István képviselő: a maga részéről el tudja fogadni a költségvetés módosítását, csak 

egyetlen egy technikai kérdése lenne, valószínű, hogy csak elírás történhetett. A bevételi 

oldalon a 63-64. sorok nem jönnek ki számszakilag.  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: itt nem változott semmi a közhatalmi bevételeknél.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: az adók teljesülésével kapcsolatban kérdezi, hogy 

most már szeptember elmúlt, lehet-e tudni, hogyan teljesültek?  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző:   jelen pillanatban október 31-ig van lekönyvelve, de a 

teljesítés a zárszámadáskor lesz látható.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: csak arra gondolt, hogy lehetne még ebben az évben 

egy felszólítást küldeni.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: kiküldésre kerültek már a felszólítások, 

adónemenként az adós kolléganők tudnak adni pontos kimutatást.  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző:  még most is érkeznek be befizetések adószámlára, mely 

a bankkivonaton látható. Lesz egy költségvetés módosítás a zárszámadás előtt és ott már 
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látható százalékosan, de az adós kolléganő tud erről naprakész felvilágosítást adni.  

A pénzügyeseknek mindig a következő hónap 20. napjáig kell lekönyvelni az előző hónapot.  

Fábián Gusztáv polgármester: tehát megállapítható, hogy a jelenlegi pénzügyi helyzet jó, 

stabilnak mondható.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy  a havi bontásban egészen októberig 

807.000 Ft szerepel. Novemberben és decemberben 857.000 Ft szerepel. 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző:  mivel változás történt és csak az utolsó két hónapra tud 

betervezni és amiről konkrétan nem tudni, hogy mikor fog teljesülni azt egyenlő arányban kell 

szétosztani. Jelen pillanatban már nem tud októberre tervezni.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy ha ezt az összeget nem költik el, akkor 

ez lesz a maradvány?  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: nem a maradvány az teljesen más, a beszámoló után a 

kiadások és bevételek mínusz a függő készletek adják ki a maradványt. Nem lesz rosszabb a 

maradvány, kb. olyan, mint tavaly.  

Fábián Gusztáv polgármester:  amennyiben nincsen több kérdés, javasolja elfogadásra a 

2018. évi költségvetés módosítását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

10/2018. (XI. 29.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

a 2018. évi költségvetéséről szóló 

2/2018. (III. 02.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 

Fábián Gusztáv polgármester:  javasolja a költségvetés módosításához kapcsolódó 

tájékoztatási kötelezettséget elfogadásra.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

84/2018. (XI. 26.) HATÁROZATA 

tájékoztatási kötelezettség elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2018. évi költségvetés módosításából 

adódó tájékoztatási kötelezettséget elfogadja.  
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2.) Szociális ellátások szabályozásáról szóló rendelet módosítása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezen napirend keretében arról van szó, hogy korábban anyagi 

támogatás volt karácsonykor, majd később tárgyi ajándék. Egyik forma sem volt teljesen 

megfelelő, így a szociális rendelet módosításával próbálják ezt megoldani, melynek lényege, 

hogy karácsonyra az idős korú személyek, akik nyugdíjban, vagy nyugdíjszerű ellátásban 

részesülnek egy bizonyos összeget kapjanak, illetve minden 18. életévét be nem töltött 

gyermek. 2018. évben 5.000 Ft támogatást javasol személyenként.  

 

Kovács István képviselő: tulajdonképpen most így ebben a formában mindenkinek 

igényelnie kell ezt a támogatási formát? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: így van, a rendeletben szabályozva lesz a benyújtási 

határidő.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ezt közhírré kell tenni, nehogy valaki véletlenül 

lemaradjon róla.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: valóban nagyon időben kell mindenkit tájékoztatni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a december 15-i kifizetéssel kapcsolatban elmondja, 

hogy a karácsony keretében történő kifizetés nagyon jó volt, pont oda illet. Nem lehet tudni, 

hogy melyik évben mikor van a karácsonyi ünnepség, december 20. napját írná be,   addig 

biztosan lesz karácsonyi ünnepség.  

 

Kovács István képviselő: vagy pedig úgy kellene írni, hogy karácsonyig legyen kifizetve, 

mert úgy tudja, hogy polgármester úr a karácsony előtti hétvégére tervezi a falukarácsonyt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  a karácsony előtti hétvége nem jó, mert akkor már 

mindenki süt, főz.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a kifizetést azért kellene december 15. napjában 

meghatározni, hogy a karácsony közeli napokban ezzel már ne kelljen foglalkozni.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: szükséges még meghatározni az adatlapok 

benyújtási határidejét is, mely a tervezetben kipontozásra került.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: mivel az idő nagyon sürget, ezért a kérelmek benyújtási 

határidejét december 10. napjában állapítaná meg és utána lehet határozatot hozni, majd 

kézbesíteni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ugyan ennek a napirendnek nem témája a karácsonyi 

ünnepség, de a karácsony előtti hétvége véleménye szerint nagyon nem jó.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor az eggyel korábbi hétvége december 16. vasárnap 

legyen, bár az nagyon közel van, de erre az ünnepre fel kell is készülni, mert nem úgy 

történik, hogy csettint egyet és kész minden. Tehát akkor benyújtási határidőt javasolja 

december 1. és december 10. közötti időpontban meghatározni, a kifizetést pedig december 

16. napjában.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

11/2018. (XI. 29.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

az egyes szociális ellátások szabályozásáról 

 szóló 3/2015.(III. 02.) önkormányzati rendelete 

 

3.) 2019. évi munkaterv elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a munkatervhez képest annyi módosítást javasol, hogy a 

közmeghallgatás június elején, vagy közepén legyen és ne májusban.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: akár júliusban is lehet, tekintettel ara, hogy most volt 

nem olyan régen.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a július, augusztus általában ülés szünet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy júniusi hétvégét tudna javasolni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy szeptember hónap már nagyon késő 

lenne? 

 

Fábián Gusztáv polgármester:  választási év lesz, ezért célszerű lenne júniusban megtartani.  

Az elhangzottak alapján javasolja a 2019. évi munkaterv elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

85/2018. (XI. 26.) HATÁROZATA 

 

A 2019. évi munkatervről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2019. évi munkatervet elfogadja.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester  

Határidő: a munkatervben meghatározottak szerint 
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4.) 2019. évi belső ellenőrzési terv elfogadása  

Fábián Gusztáv polgármester:  előttünk van a következő napirend, a belső ellenőrzési terv 

elfogadása. A terv szerint a falugondnok pénzeszköz kezelését vizsgálja meg a belső ellenőr.  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző:  tudomása szerint a településen nem működik bolt, tehát 

a falugondnok bevásárlásokat bonyolít le és azzal elszámol.  

Fábián Gusztáv polgármester:  az ütemezés szerint novemberre van tervezve, 5 ellenőri 

munkanappal. Amennyiben ezzel kapcsolatosan nincsen kérdés, javasolja a belső ellenőrzési 

terv elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

86/2018. (XI. 26.) HATÁROZATA 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2019. évre vonatkozó belső ellenőrzési 

tervét jóváhagyja. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: a tervben meghatározottak szerint. 

 

5.) Háziorvosi tevékenység helyettesítéssel történő ellátására kötött vállalkozói 

szerződés módosítása  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  továbbra is a doktornő marad, de még mindig helyettesítés 

keretein belül a Király Gyógyító Bt képviseletében Dr. Király Tünde háziorvos fogja ellátni a 

teendőket a három településen változatlanul 2019. január 1-től június 30-ig.  Javasolja 

elfogadásra a szerződés módosítását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

 

87/2018. (XI. 26.) HATÁROZATA 

 

A háziorvosi tevékenység helyettesítéssel történő  

ellátására kötött vállalkozói szerződés módosításáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi és hozzájárulását adja, 

hogy a Kővágóörs – Kékkút -Salföld háziorvosi körzet helyettesítéssel történő ellátására a 
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2018. december 31-ig megbízott KIRÁLY Gyógyító Betéti Társaság szerződése 

meghosszabbításra kerüljön 2019. június 30-ig.  

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről Kővágóörs Község 

Önkormányzatát, mint a feladat ellátásra megbízott gesztor önkormányzatot értesítse. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2018. december 15. 

 

6.) Rákóczi Szövetség támogatási kérelme 

Fábián Gusztáv polgármester:  a Rákóczi Szövetség egy olyan szervezet amely határon túli  

magyar iskolákat támogat. Van egy beiskolázási programja, tulajdonképpen minden magyar 

településhez fordulnak támogatásért. 50.000 Ft került ilyen célra betervezésre.  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: más kormányzati funkción ugyan, de támogatásban 

részesítette az önkormányzat a polgárőrséget és a tűzoltó egyesületet.  

Fábián Gusztáv polgármester: az a kérdés, ha támogatja a testület az egyesületet, akkor 

mennyivel támogatná. Magyarországon 384 település támogatja ezt a szövetséget, 

Szlovákiában 228 település, Erdélyben 99 település, Vajdaságban 30, Horvátországban 8, 

Kárpátalján 10 település. A cél nemes, ezért javasol támogatást, csak az összeg kérdés.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a magyar települések egy tizede támogatta. 

Véleménye szerint nagyon kicsi a település, kicsi a mozgástér, és van nagyon sok, aki 

rászorulna akár itt a környéken is. Úgy gondolja, hogy itt kellene támogatandót keresni, sőt 

nem is kell keresni, mert jelentkeznek maguktól. Amennyiben magyar lakta települést 

támogatnának, akkor pedig célzottan keressék meg azt a települést, vagy valamelyik 

intézményét és azt támogassák.  

Fábián Gusztáv polgármester: pont a határon túli magyarokról van szó.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: inkább annak a híve, hogy ha valakit támogat, akkor 

nem egy nap kalapba önti bele, hanem elmegy a helyszínre, vagy felveszi a kapcsolatot és 

nekik adja át. Akár nem pénzben, hanem könyvben, ruhában, kulturális tevékenységben.  

Kovács István képviselő: szép dolog az önzetlen támogatás, de ő is úgy gondolja, hogy kis 

település Salföld és itt is rengeteg  támogatni való lenne. Inkább itt célzottan keressék meg a 

támogatási pontot, lehetőséget. A listán olyan települések, városok vannak, ahol mások az 

anyagi lehetőségek.  

Fábián Gusztáv polgármester: nem egészen így van, mert nagyon sok kis település is van a 

listán. Külhoni magyar beiskolázást támogat az egyesület, amivel mint tudjuk a magyarság 

megmaradását segítik elő a határon túli településeken.  10.000 Ft összegű támogatást javasol 

megállapítani.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 1 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

88/2018. (XI. 26.) HATÁROZATA 

 

támogatási kérelem elbírálásáról  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Rákóczi Szövetség (Székhely: 1027 

Budapest, Szász Károly u. 1.) támogatási kérelmét elutasítja.  

Felhívja a polgármestert, hogy az Egyesületet a döntésről értesítse. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal. 

 

 

7.) Tájékoztatás közművelődési feladatellátásról  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a könyvtári feladatok ellátása annyiban fog módosulni, hogy 

2021. január 1-től egy félállású középfokú közművelődési szakképzettséggel rendelkező 

személyt kell biztosítani a településnek ezen feladatok ellátásához. Írt egy levelet Baloghné 

Uracs Mariannához, aki a megyei közművelődési intézet munkatársa. Kaptak egy emailt, 

melyben leírják, hogy van lehetőség foglalkoztatásra, illetve tanfolyam elvégzésére és erre 

készüljenek az önkormányzatok. Ennek a problémának a megoldására kb. 2 éve van az 

önkormányzatnak, ami azért tűnik problémásnak, mert ugyan hosszú a két év, de aki ilyen 

képzettséget akar szerezni, ahhoz idő kell, mert általában ősszel kezdődnek a tanfolyamok és 

tavaszig tartanak. Minimum 6 órában kell alkalmazni egy ilyen szakembert, és feltette a 

kérdést, hogy ebben az esetben mi a helyzet a támogatással. A válasz szerint erről jelenleg 

nincsen információjuk, de ettől függetlenül 2021. január 1-től valakit alkalmazni kell. Kérdés 

az, hogy abban az esetben, ha nincsen ilyen alkalmazott, akkor mi lesz a támogatással.  

Egy biztos erre a támogatásra nagy mértékben szüksége van az önkormányzatnak. Ebből tartja 

fenn a teljes közművelődési programját,  a könyvtárat a jelenlegi megbízási szerződéssel 

dolgozót, bőven elköltik az 1,8 millió forintot.  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: azért azt el kell mondani, hogy most volt a 2019-es 

mutatószám felmérés és kulturális célra egyenlőre 0 Ft van betervezve. Nem tudni, hogy ez 

változik-e.  

Fábián Gusztáv polgármester: egyébként, ha ezt bevezetik, akkor a kisfalvakban problémát 

fog okozni. Nagyobb községekben van ilyen szakember.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: többféle diploma jó erre a célra.  

Fábián Gusztáv polgármester: ez egy speciális szaktanfolyamot igényel.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ez egy OKJ-s tanfolyam, nyilvánvalóan akinek 

végzettség van adott témakörben, az egy magasabb szint.  

Fábián Gusztáv polgármester: annak is el kell elvégezni.  
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Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: annak nem kell elvégezni.  

Fábián Gusztáv polgármester: nem olvasta végig az alpolgármester asszony az emailt, még 

a felsőfokú végzettségűnek is el kell végeznie a tanfolyamot.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: annak kell elvégezni, akinek nem szakirányú a 

végzettsége.  

Fábián Gusztáv polgármester:  csak egy városban tudja elképzelni, hogy valakinek 

felsőfokú szakirányú végzettsége legyen, kisebb falvak csak álmodoznak ilyenről. Ezt csak 

tájékoztatásként gondolta tárgyalni ezt a levelet. Kérdezi, hogy van-e javaslat a testület 

részéről. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: egyrészt másképpen értelmezte ezt a dolgot. Azt 

még nem tudják, hogy marad-e a támogatás, vagy sem. Viszont, ha marad a támogatás, akkor 

is sokkal többet kell költeni, ha csak 6 órában is, mint a támogatás. Akkor ebben mi a jó az 

önkormányzatnak, akkor ne jöjjön a támogatás.  

Fábián Gusztáv polgármester:  akkor azt sem tudják fizetni, aki jelenleg van, akkor azt 

miből fizeti?  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: akkor másképpen fogja felvenni, megbízási 

szerződéssel és onnan fogja fizetni.  

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy akkor a költségvetésből honnan fog 

átcsoportosítani? 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ugyanúgy, mint a megbízási szerződés a fűnyírásra. 

Azért is mondja, mert jön az új testület és annak a nyakába nem varrna egy ekkora 

kötelezettséget.  

Fábián Gusztáv polgármester:  nem az önkormányzat varrja ezt a kötelezettséget a 

következő testület nyakába, hanem a megfelelő hivatal.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  nem kötelező ezt a szakembert alkalmazni.  

Fábián Gusztáv polgármester:  de ez kötelező.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  nem kell szakképzett alkalmazottat alkalmazni, ha 

nem alkalmaz, akkor nem kap az önkormányzat támogatást.  

Fábián Gusztáv polgármester:  úgy értelmezte, hogy 2021-től ahol könyvtár és 

közművelődési program van alkalmazni kell minimum hat órában egy személyt.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: ez a támogatás függvénye, amennyiben 

támogatást igényel rá, akkor így kell alkalmazni. Ha nem igényelnek támogatást, akkor 

maximum azt mondják, hogy helytelen a foglalkoztatás.  

Fábián Gusztáv polgármester:   a választ adó  hölgy azt nem mondta, hogy ha nem veszik 

fel a támogatást, akkor nem kell szakember, ő azt mondta, hogy fel kell venni a szakembert.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a foglalkoztatásnál megvannak a szabályok, 

hogy milyen típusú végzettséggel kell rendelkezni.  
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Fábián Gusztáv polgármester:   nem a végzettség a lényeg, hanem a kormány rendelet 

szerint alkalmazni kell.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző:  másféle módjai is vannak, tehát nem 

feltétlenül kell alkalmazni hat órában.  

Fábián Gusztáv polgármester: azt írja, hogy alkalmazni kell, de három falu is tarthat egyet.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  nem értelmezné ilyen szigorúan.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző:  a törvényt sokféleképpen lehet értelmezni.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  belegondol abba, hogy ez egy kicsi falu, és napi hat 

órában valakit alkalmazni, nincsen mit csinálni. Kérdés az, hogy ki az, akit erre a tanfolyamra 

elküldene az önkormányzat.  

Fábián Gusztáv polgármester: felolvassa a jogszabályt: „a közösségi színtér működtetése, 

továbbá a helyi közösségi művelődés szervezése és a közművelődési alapszolgáltatások 

hozzáférhetőségének biztosítása érdekében a közösségi színtér fenntartója, működtetője 

szakirányú középfokú végzettséggel rendelkező személyt foglalkoztat”. Ebben az esetben nem 

feltételes módban áll a foglakoztatás.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  nem feltételes mód, de nem is kötelező.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző:  nemcsak ő foglalkoztathat, hanem ugyanúgy 

egyéb kötelezettségek is vannak, például a bölcsődei ellátásnál is meg van, hogy mikor 

kötelező, amikor már öt személy ezt igényli, akkor már kötelező, de ott sem feltétlenül a 

településnek kell az intézményt létrehozni. Elláthatja úgy is a feladatot, hogy megbíz egy 

másik települést, feladatellátási szerződést köt olyan településsel, ahol van bölcsőde. Tehát itt 

is lehetőség van arra, hogy másik településsel együtt oldja meg ezt a feladatot.  

Kovács István képviselő: sok tisztázatlan kérdés van, ami még változhat.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor itt határozat hozatalra nincsen szükség, ez csak egy 

tájékoztatás volt. Kétség kívül a jó megoldás egyfajta társulás létrehozása lenne. 

 

8.) Beerdősült területek felméréséről tájékoztatás  

 

Fábián Gusztáv polgármester: Salföld külterületein a szakértő szerint 227 köbméter fa 

vagyona van kitermelésre várva. Az erdészeti hatósági ügyintézés minimum 25.000 Ft, hozzá 

kell még tenni egy területi határ azonosítást földrészletenként, ami kb. 10-15 ezer forint.  

A földhasználói bejelentkezés ügyintézése a földhivatalban 5.000 Ft körül van. Tehát 

összességében 35.000-45.000 Ft között van az ügyintézés és utána jöhet a második menet a 

kitermelő.  Egy köbméter tűzifa ára jelenleg 25.000 Ft.  

Kovács István képviselő:  attól függ, hogy milyen köbmétert ír, erdei köbméter, vagy sima 

köbméter, egy erdei köbmétert 33.000 Ft-ért árulnak jelenleg.  

Fábián Gusztáv polgármester: az önkormányzat egyik szántóján 26 köbméter becsült fa 

van, kb. 2 köbméternyi összegbe kerül előzetesen az irodai munka, azaz az engedélyezés.  
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A második menet az, hogy ki vállalja a kivágást és mennyiért. 26 köbméter esetében 13-13 

köbméter  eloszlana a kitermelő és az önkormányzat között.  

Kovács István képviselő:  korábbi kitermelések alkalmával nem voltak ilyen kikötések, 

előírások. Ami az önkormányzatot érinti, az 10 különálló tag, vagy olyan ingatlan, amit nem 

lehet megközelíteni, osztatlan erdőtagban vannak, nyilván ki kell mérni, mely szintén pénzbe 

kerül és problémás. A becsült köbméter elég meredek, mert ő tudja, hogy milyenek ezek az 

erdők.  Különálló tagok, tehát meg kell gondolni. 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy a Képviselő Úr látta-e a légi felvételeket?  

Kovács István képviselő: nem a légi felvételeket látta, hanem a természetben ismeri az adott 

területet. Meg kell gondolni, hogy ekkora összeget költenek-e rá, be kell jelentkezni 

földhasználónak.  

Fábián Gusztáv polgármester: két dolgot lehet csinálni, vagy nem csinálnak semmit és ott 

marad a fa, vagy megpróbálják, megnézik és ami kitermelhető, azt kitermelik.  

Kovács István képviselő: úgy lehet csak megpróbálni, ha megbíznak egy szakembert, a 

szakember megbízása pedig pénzbe kerül.  

Fábián Gusztáv polgármester: a szakember már megmondta, hogy kb. mennyi fa van rajta. 

Vannak olyan ingatlanok, amelyek megközelíthetők, a következő lépés az lehet, hogy ezeket a 

kérdéseket felteszik a hatóságnak, megadják az engedélyt, utána már kitermelő céggel kell 

tárgyalni.  

Kovács István képviselő:  olyan céggel, aki hivatalosan végezheti és meg fogja mondani, 

hogy x ezer forintért kivágja köbméterét. A becslés szerint van 200 köbméter, a cég pedig 

kitermel 50 köbmétert, nyilván neki sem mindegy, hogy milyen összegben. Minden akkor fog 

kiderülni, amikor kitermeli.  

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy ez azt jelenti, hogy a képviselő úr nem ért 

egyet a szakértői véleménnyel? 

Kovács István képviselő:  vannak olyan erdőrészek, ahová ki kell menni és  meg kell nézni, 

mert egyik sem erdő, hanem beerdősült terület.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:   két erdő van.  

Fábián Gusztáv polgármester: nem szakember, ezért felkért egy szaktanácsadót, aki 

készített egy javaslatot és ő megbecsülte az összeget. A Képviselő Úr azt mondja, hogy ezt 

dobják el mert ez hülyeség, tehát  nem ért egyet a szakértő véleményével.  

Kovács István képviselő:  egy szakembert kell megbíznia az önkormányzatnak, aki kivágja a  

fát.  

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy most arról beszélnek, hogy milyen 

nehézségekkel járna ez a feladat? 

Kovács István képviselő: nem a nehézség a lényeg, hanem az, hogy megéri-e vagy sem, meg 

kell nézni mindenképpen ezeket az erdőket.  
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Fábián Gusztáv polgármester: úgy látja, hogy a képviselő úr nem bízik ebben a 

szakemberben, nem hiszi el az általa előadottakat. Természetesen ez az egész  jár 

adminisztrációval is, ezt intézni kell. A vége, az, hogy talán van rajta haszon és tűzifát tud 

kitermelni az önkormányzat. Egyébként a szántókkal kapcsolatosan van némi kötelezettsége 

az önkormányzatnak, az is egyfajta kezelése az önkormányzati vagyonnak. Ha úgy állnak 

hozzá, hogy semmi nem jó és maradjon minden ugyanúgy, ahogy van, akkor azt is lehet.  

Kovács István képviselő:  Polgármester Úr rosszul értelmezi, nem látja folyamatát végig. 

Tehát belemennek, megelőlegeznek egy összeget, nyilván az önkormányzat nem termelheti 

ki, meg kell bízni erdészt, aki kijelöli a területet, megkezdi a kitermelést stb.   

Fábián Gusztáv polgármester: megbízza a hatósági ügyintézőt és ő majd kijelöli. 

Kovács István képviselő:  majd a megbízott erdész fogja kijelölni.  

Fábián Gusztáv polgármester: ne vitatkozzanak, természetesen kijön az erdész és 10.000 

Ft-ért kijelöli a területet, a hatóság 25.000 Ft-ért megadja az engedélyt, összességében 

kifizetnek 45.000 Ft-ot arra területre, ahol 26 köbméter fa van. A kitermelő ad egy árajánlatot 

és akkor a kérdés az, hogy kivágják-e a fát.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  három praktikus kérdése lenne. Ezek legelők, 

szántók, igazából lehet rajta bozót, fa, nem tudják, hogy mi, kérdés, hogy muszáj-e, hogy 

füves legyen van-e erre kötelezettsége az önkormányzatnak?  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: az ingatlanokat a művelési ágnak 

megfelelően kell rendben tartani.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy ilyenért már felszólították az 

önkormányzatot?  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: olyanért igen, ha egy terület gazos, vagy 

rendezetlen, önkormányzatokat is szólítottak  fel már, sőt bírságoltak is.  

Fábián Gusztáv polgármester:  ha nem tartja karban, akkor nem kap rá támogatást. Eddig is 

volt uniós támogatás a földterületekre. Ezek a területek az önkormányzat tulajdonában 

vannak, tehát az önkormányzatnak kell vele foglalkozni, az önkormányzat vagyona, muszáj 

vele foglalkozni. Kérdés, hogy az önkormányzat akarja-e vagy sopánkodik tovább.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy ezekre a területekre kapnak 

területalapú támogatást? 

Fábián Gusztáv polgármester:  ezekre nem kapnak támogatást.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: az erdőt úgy kell kivágni, hogy utána telepíteni kell.  

Kitermelik rendben van, de talán a 40 köbméteressel kellene kezdeni. Kérdése, hogy mi lesz a 

fával, kié lesz, odaadják a lakosságnak, mert az lenne a logikus? 

Fábián Gusztáv polgármester:  a kitermelt fát szociális faként kioszthatják, de az is 

szociális tűzifa, ha olcsóbban adják el, mint a piaci értéke. Arról lenne szó, ami a legjobban 

megközelíthető, amelyiken nagyobb fa mennyiség van, azt érdemes lenne kipróbálni. 

Tulajdonképpen egy próba vágást végeznének, tehát módosítaná a határozati javaslatot úgy, 



13 

 

hogy egy területen próbálnák meg és amennyiben sikeresnek mutatkozik, akkor érdemes 

folytatni.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi a képviselő urat, mivel nagyobb 

helyismerettel rendelkezik, hogy a 090/13 helyrajzi számú ingatlanról -  melyről kb. 40 

köbméter termelhető le -  tud-e valamit, vagy melyiket érdemes? 

Kovács István képviselő: az elejétől kell nézni, hogy mint önkormányzatnak mibe kerül 

ezeknek az ingatlanoknak a kitisztítása, mit akarnak a fával csinálni. Véleménye szerint azért 

ezzel nagyon óvatosan kell bánni.  

Fábián Gusztáv polgármester:  nem tudja elképzelni, hogy egy cég, aki fakitermeléssel 

foglalkozik,  drágább áron vágja ki a fát, mint amennyi annak a piaci értéke. A vállalkozó 

kimegy és előre közli az önkormányzattal, hogy mennyiért vállalja.  

Kovács István képviselő: világosan kell beszélni, ha megbíznak valakit, akkor jön a kérdés, 

hogy milyen szerződést kötnek, a kitermelt fa kié, ki fizeti a fuvart, ki felügyeli a munkát és 

egyebek?    

Fábián Gusztáv polgármester:  nem szakember, de a kimutatás tartalmazza a költségeket, 

arról nincsen szó, hogy még egy erdészt is foglalkoztasson.  

Kovács István képviselő: az adminisztrációs költségeken felül van, a kitermelés és a 

felügyelet is.  

Fábián Gusztáv polgármester:  kérdezi, hogy honnan tudja a képviselő úr, hogy felügyeletet 

is kell biztosítani?  

Kovács István képviselő: onnan, hogy van erdője és tisztában van ezzel.  

Fábián Gusztáv polgármester:  az teljesen látszik, hogy ebben a képviselő úr nem bízik a 

szakemberben.  

Az lenne javaslata, hogy egy meg nem határozott ingatlanon megindítják az eljárást és 

megnézik, hogy egy ingatlan kitermelése mennyibe kerül, utána megtekintik, hogy ár-érték 

arányba megfelelő-e a szolgáltatás, megéri-e.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: véleménye szerint ez nem olyan fontos, mi lenne, ha 

inkább  megnéznék a felvételeket és utána döntenének.  

Fábián Gusztáv polgármester:  van olyan terület, ami megközelíthető, van olyan ami nem. 

Lehet az, hogy elnapolják a döntést és a következő ülésre egy konkrét ingatlant kijelölnek.  

 

A képviselő-testület egyetértett abban, hogy a tervezett fakivágással kapcsolatos ingatlanokat 

megvizsgálja és utána dönt, hogy melyik ingatlan vonatkozásában indítja meg az eljárást.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: beszéltek a vadkárok miatt az esetleges 

bérvadászatról, tehát erről is érdemes lenne beszélni, lehet, hogy ez sürgősebb, mint a 

fakivágás.  
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Fábián Gusztáv polgármester:  volt egy felmérés, amelyben úgy nyilatkozott, hogy az 

önkormányzat beszáll  helyi belterületi vadászattal és fizet is érte, csak az a lényeg, hogy a 

vadkár csökkenjen a faluban.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdés, hogy ki lehet bérvadász, belterületre  

kaphat-e bárki engedélyt és kié ez a vad és mi a megoldás?  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző:  aki körbe küldte ezt a felmérést, az tudja 

megmondani, hogyan lehet ezt megoldani. A vadásztarsaság, a vadászati hatóság, a balatoni 

szövetség együtt próbálnak valamit intézni, tenni ez ügyben,  nagyon körülményes a 

belterületi vadászat, de ők megnézik, hogy hogyan lehet ezt elrendelni, de nagyfokú 

előkészületet igényel. Annyi kötelezettségük van, hogy egyrészt az önkormányzat anyagi 

lehetőségeihez képest támogatja ezt, illetve a hivatal a felhívást a településeken közzé teszi.  

Fábián Gusztáv polgármester:  megköszöni a részvételt és az ülést 12:20 órakor berekeszti. 

A képviselő-testület zárt ülésen  folytatja munkáját.  

 

K.m.f. 

 

 

 

Fábián Gusztáv       Tóthné Titz Éva 

polgármester       jegyzőt helyettesítő aljegyző 

 

 

 


